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Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 670 (Alm. del), som Folketin-

gets Udvalg for Udlændinge- og Integrationspolitik har stillet til justitsmi-

nisteren den 13. august 2014. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra medlem 

af Folketinget Johanne Schmidt-Nielsen (EL). 
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Spørgsmål nr. 670 (Alm. del) fra Folketingets Udvalg for Udlændinge- 

og Integrationspolitik: 

 

”Det fremgår af svaret på spørgsmål 640 (UUI alm. del), at det 

kun ganske sjældent sker i praksis, at Justitsministeriet anmo-

der en ansøger om humanitært ophold om en ny lægeerklæring, 

fordi ministeriet har rejst tvivl om, hvorvidt en tidligere læge-

erklæring er udtryk for en uvildig bedømmelse af ansøgerens 

helbredstilstand. Kan ministeren oplyse, hvor mange gange det 

er sket i henholdsvis 2012, 2013 og 2014?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet kan oplyse, at det ikke er muligt at trække statistik over, 

hvor mange gange i henholdsvis 2012, 2013 og 2014 ministeriet har an-

modet en ansøger om humanitært ophold om en ny lægeerklæring, fordi 

ministeriet har rejst tvivl om, hvorvidt en tidligere erklæring er udtryk for 

en uvildig bedømmelse af ansøgerens helbredstilstand. Det skyldes, at ud-

lændingesystemet er opbygget som journaliserings- og sagsstyringssyste-

mer og ikke som egentlige statistiksystemer. Det vil således kræve en ma-

nuel gennemgang af samtlige sager om humanitær opholdstilladelse i 

ovennævnte årrække, hvilket af ressourcemæssige årsager ikke er muligt. 

 

 

 

 


